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Justering
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Utbildningsnämnden Datum:
Protokoll 2022-09-29

Protokollet är justerat elektroniskt.
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet.

Utdragsbestyrkande

Närvarande

Beslutande

Jennie Claesson (L), ordförande
Ulrik Wärnsberg (S), 1:e vice ordförande
Jonas Segersam (KD), 2:e vice ordförande
Hanna Victoria Mörck (V)
Pavlos Cavelier Bizas (S)
Jan-Åke Carlsson (S)
Dima Sarsour (S)
Agneta Boström (S)
Susanne Engström (MP)
Christopher Lagerqvist (M), §§96-97
Anna Johansson (C), tjänstgörande ersättare,§§81-95
Gabriella Lange (M)
Fredrik Hultman (M)
Olle Romlin (C), §§81-94
Viktoria Lautmann (KD), tjänstgörande ersättare, §§95-97
Daniel Rogozinski (V), §§81-94
Petri Lähteenmäki (S), tjänstgörande ersättare,§§95-97
Jim Andersson (SD), tjänstgörande ersättare

Ej tjänstgörande ersättare

Petri Lähteenmäki (S), §§81-94
Anna Johansson (C), §§96-97
Viktoria Lautmann (KD), §§ 81-94

Övriga närvarande

Susana Olsson Casas, utbildningsdirektör
Daniel Eskilson, biträdande utbildningsdirektör
Jan Aili, chef Kommunal förskola
Erik Ojala, chef Kommunal grundskola
Christine Kastner Johnson, chef Kommunal gymnasieskola
Anders Pettersson, verksamhetsområdeschef Kommunal grundskola
Katarina Håkansson, verksamhetskontroller UBF
Ida Väisänen, avdelningschef HUB
Viktor Engström, avdelningschef Ledning barn-och elevhälsa
Magdalena Fahlgren, verksamhetskontroller HUB
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Utbildningsnämnden Datum:
Protokoll 2022-09-29

Protokollet är justerat elektroniskt.
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet.

Utdragsbestyrkande

Åsa Chirinos, områdeschef Ledning Kommunal förskola
Cecilia Fernvall, verksamhetsutvecklareLedningKommunal gymnasieskola
Sophie Boekhout, processledare UBF
Therese Hagberg, enhetschef VerksamhetsnäraHR team 3
Malin Nyström, ekonomichef utbildningsverksamhet
Erik Boman, kommunikationsstrateg
Josefin Fällgren, politisk sekreterare
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Utbildningsnämnden Datum:
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Protokollet är justerat elektroniskt.
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet.

Utdragsbestyrkande

§ 81

Val av justerare samt justeringsdag

Beslut

Utbildningsnämnden beslutar

1. att utse Jonas Segersam (KD) att tillsammans med ordföranden justera
dagens protokoll den 4 oktober 2022.
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Utbildningsnämnden Datum:
Protokoll 2022-09-29

Protokollet är justerat elektroniskt.
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet.

Utdragsbestyrkande

§ 82

Fastställande av föredragningslista

Beslut

Utbildningsnämnden beslutar

1. att lägga till Fyllnadsval till Uppsala kommuns funktionsrättsråd,

2. att i övrigt fastställa utsänd föredragningslista.
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Utbildningsnämnden Datum:
Protokoll 2022-09-29

Protokollet är justerat elektroniskt.
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet.

Utdragsbestyrkande

§ 83

Utbildningsdirektören informerar

Beslut

Utbildningsnämnden beslutar

1. att lägga informationen till handlingarna.

Sammanfattning

Månadsrapport ekonomi

Aktuella frågor



Sida 7(26)

Utbildningsnämnden Datum:
Protokoll 2022-09-29

Protokollet är justerat elektroniskt.
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet.

Utdragsbestyrkande

§ 84

Delårsrapport per augusti samt helårsprognos
2022

UBN-2022-04242

Beslut

Utbildningsnämnden beslutar

1. att godkänna ekonomisk uppföljning samt verksamhetsuppföljning per
augusti, samt

2. att överlämna uppföljningen till kommunstyrelsen.

Sammanfattning

Vid tre tillfällen per år ska nämnden utifrån en kommungemensam rutin redovisa en
samlad uppföljning till kommunstyrelsen; uppföljning per mars/april, uppföljning per
augusti samt årsbokslut. Vid delårsuppföljningarna görs också en helårsprognos.

Enligt rutin för nämnders och bolags uppföljning 2022 ges i delårsrapporten per
augusti en statusmarkering och en kommentar om arbetet i de olika uppdragen. Det
ska också för de olika inriktningsmålen i Mål och budget göras en prognos för utfallet i
slutet av året.

Det ekonomiska utfallet för perioden och helårsprognosen analyseras i förhållande till
budget och motsvarande period föregående år.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 22 september 2022
Bilaga 1,Uppföljning av uppdrag i verksamhetsplan med mera, augusti 2022
Bilaga 2,Analys av ekonomiskt utfall

Särskilt yttrande

Hanna Victoria Mörck (V) anmäler särskilt yttrande:

Nämnden går med överskott. Det härrör till att det är färre barn och elever i skola
och omsorg än vad budgeten utgått från. Det är på så sätt helt i sin ordning.
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Utbildningsnämnden Datum:
Protokoll 2022-09-29

Protokollet är justerat elektroniskt.
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet.

Utdragsbestyrkande

Däremot så får vi tydligt veta av förvaltningen att mer pengar behövs till
verksamheten. Vi kan även se i jämförelser att Uppsala kommun lägger mindre
pengar än övriga kommuner på sin utbildningsverksamhet. Vi ligger på nionde
sämst, eller med en annan beskrivning, nionde mest effektiva kommun. Effektivitet
är viktigt, men uttrycket döljer ofta försämringar och besparingar. Det synes vara
fallet i Uppsala.

Ett hyfsat nytt domslut ger en kommun möjlighet att dra av eventuella underskott
mot tidigare överskott vid beräkning av skolpeng till de privata utförarna. Tidigare
har det varit mycket viktigt att gå med överskott, och därmed överkompensera de
privata utförarna, för att ha en stabil planeringsrymd och inte hamna i en situation
där underskottet måste kompenseras i samma mängd till de privata utförarna. Ett
underskott, ledde alltså tidigare till att underskottet de facto blev till ett dubbelt
underskott. Den typen av pengar som plötsligt försvinner ur nämnden på ett bräde
kan då bli svårt att hantera av men än ett skäl.

Nu finns istället möjlighet till att be om en omfördelning av budgeterade medel så
att överskottet kan få användas i verksamheten istället för att läggas på hög. Så
borde även ske. Nog för att det inom överskådlig tid kommer en ny budget, men det
är inte en bra anledning till att inte göra något omedelbart.
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Utbildningsnämnden Datum:
Protokoll 2022-09-29

Protokollet är justerat elektroniskt.
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet.

Utdragsbestyrkande

§ 85

Information om behov av strukturella
förändringar i de pedagogiska ersät tningarna

UBN-2022-05403

Beslut

Utbildningsnämnden beslutar

1. att uppdraget anses redovisat med föredragningen i ärendet.

Sammanfattning

I nämndens verksamhetsplan finns följandeuppdrag till förvaltningen:
1.6 Om förvaltningen ser ett behov av strukturella förändringar i de pedagogiska
ersättningarna utifrån juridiska krav ska nämnden informeras senast i september 2022.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 16 september 2022.

Särskilt yttrande

Hanna Victoria Mörck (V) anmäler särskilt yttrande:

Vänsterpartiet anser att kommunen i närtid gjort stora strukturella förändringar
inom frågor om modersmålet. Förr fanns undervisning i modersmålet redan i
förskolan. Det har tagits bort till förmån för att ha ett mer allmänt inkluderade
upplägg om mångfald. Det nya är inte dåligt men det som tagits bort är små barns
möjlighet att utveckla sitt modersmål. Detta var även en stor förändring för
anställda modersmålslärare.

Föräldrar rapporterar även återkommande att det är svårt att få rätten att läsa
modersmål, även om barnet har ett modersmål som är annat än svenska. Detta då
bedömningen och reglerna utgår från att om barnet även pratar bra svenska och
hemmet inte hela tiden använder modersmålet (t ex om föräldrarna inte har samma
modersmål), så kommer inte modersmålsundervisning att beviljas.

Modersmål är inte detsamma som ett fritidsintresse att läsa italienska i studiecirkel.
Modersmål är både en kulturbärare som är viktig för människor för att hitta sin plats
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Utbildningsnämnden Datum:
Protokoll 2022-09-29

Protokollet är justerat elektroniskt.
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet.

Utdragsbestyrkande

i livet, men också en viktig faktor i att utveckla hela sin språkliga räckvidd. Där det
ena språket stärker det andra. Där vidden av språken ger förmåga att jämföra och se
skillnader i språken och likheter. Detta är viktiga verktyg.

Vi i Vänsterpartiet ser faror i att göra som i förslaget. Att ge en peng till
marknadsskolorna och koncernskolorna riskerar enbart att fara i väg i ökad vinst,
eftersom vi inte på något sätt kan säkerställa att de håller kvaliteten. Detta
samtidigt som granskningar och uppdagandet av fusk gällande språkundervisning
och yrkeskompetens i vuxenskolan, duggar tätt, liksom koncernskolornas förmåga
att mota bort elever som inte är lönsamma, och minimera undervisning och lokaler
till en nivå där det går att ifrågasätta vad som faktiskt är en skola. Vi ser därför gärna
att förvaltningen inte går vidare med den delen.

Det finns även saker att säga om ersättningen i juli månad. Det finns dock ett ärende
om detta på dagens sammanträde så kommentar om ersättningen framöver, ligger
i det ärendet.
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Utbildningsnämnden Datum:
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Protokollet är justerat elektroniskt.
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet.

Utdragsbestyrkande

§ 86

Ersättning för förskola och pedagogisk omsorg
avseende juli 2022

UBN-2022-06000

Beslut

Utbildningsnämnden beslutar

1. att förskola och pedagogisk omsorg ska ges ytterligare ersättning i form av
grundbelopp och strukturersättning för juli 2022 baserat på avräkningsdatum
den 15 juni 2022.

Sammanfattning

Förskolor och pedagogisk omsorg drabbas i juli månad av minskad ersättning utifrån
att det inskrivna barnantalet minskar när främst vårdnadshavare till barn som ska
börja förskoleklass säger upp sin plats redan i juni. För att skapa goda förutsättningar
och stabilitet i verksamheterna föreslås att de retroaktivt ska kompenseras för juli 2022
utifrån antalet inskrivna barn den 15 juni 2022.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad den 19 september 2022

Yrkanden

Jonas Segersam (KD), Ulrik Wärnsberg (S), Hanna Victoria Mörck (V) och Gabriella
Lange (M) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till beslut.

Särskilt yttrande

Hanna Victoria Mörck (V) anmäler särskilt yttrande:

Det är rimligt med långsiktiga och rimliga regler för både kommunens egna
verksamheter och för privata utförare. Det har i sig inte varit så att reglerna ändrats
detta år, men det är däremot tydligt att förutsättningarna förändrats och att det
inte är helt otroligt att det relaterar till det ekonomiska läget. Det kan därför vara
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Utbildningsnämnden Datum:
Protokoll 2022-09-29

Protokollet är justerat elektroniskt.
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet.

Utdragsbestyrkande

rimligt att bevilja ersättning i efterhand på andra grunder än vad som tidigare varit
för handen.

Å andra sidan så borde reglerna antingen ses över för att inte detta problem
uppkommer i framtiden eller klargöra reglernas effekt för att verksamheter ska
kunna planera sin verksamhet utifrån de regler som gäller. Oavsett vad det ger för
effekt på just ersättningen under juli månad när många barn tar semester med sina
föräldrar och därför säger upp sin plats i förskolan. Om det ska vara en marknad på
förskolans område så bör de privata tillåtas ta den risk de själva påstår sig vara
bärare av. Eller så får vi alla erkänna att det inte är en marknad som alla andra.

Om grundersättningen öka så kan juli månad få vara inom egna risktagandet. En
entreprenör ska kunna hålla öppet om så behövs, men inget hindrar denna fria
företagare att i avtal reagera och hantera sommaruppehållet genom andra aktörer
för att få stordriftsfördelar. Om inga barn däremot finns på förskolan så finns inte
heller samma kostnader som motiverar samma ersättning i juli. Det går även att
anse att just ersättning för juli månad bör hanteras mer enhetligt. I lag är det
hanterat gällande förskoleklass och skolan men inte för förskolan.

För att säkerställa orsaken till den ökade utskrivningen från förskolan så borde
nämnden undersöka detta. Om det t ex härrör till en mer ansträngd ekonomi, så
borde det gå att se att fler barn skrivits ut från stadsdelar och förskolor i de
stadsdelarna där fler familjer bor med en ansträngd ekonomi. Om detta även är ett
faktum så bör det föranleda frågor om hur vi kan öka andelen barn som går i
förskola från den gruppen. Det är särskilt viktigt då många barn från familjer med
ansträngd ekonomi torde ha en större nytta av att gå i förskolan för att förbereda för
fortsatt skolgång. Samtidigt som de kanske inte anser sig har råd att göra förskolan
till en prioritering.
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§ 87

Uppföljning av resursenhetsersättning

UBN-2022-05537

Beslut

Utbildningsnämnden beslutar

1. att höja beloppet för resursenhetsersättning för 2022.

2. att höjningen ska gälla retroaktivt från och med 1 januari 2022.

Sammanfattning

I nämndens verksamhetsplan 2022 har förvaltningen getts i uppdrag att följa upp ny
ersättningsmodell för resursenheter i grundskola.

Ersättningen har följts upp genom dialog med de huvudmän som har beviljats
ersättningen under vårterminen 2022. Ersättningen föreslås höjas för innevarande år
och höjningen föreslås gälla retroaktivt från och med 1 januari 2022.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 6 september 2022

Yrkande

Hanna Victoria Mörck (V) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till beslut.

Särskilt yttrande

Jonas Segersam (KD), Olle Romlin (C) och Anna Johansson (C) anmäler särskilt
yttrande:

Det är viktigt att de elever som har behov av särskilt stöd verkligen får det. Vi har
förespråkat en ersättningsmodell som i större utsträckning utifrån den enskilde
elevens behov ersätter huvudmannen för dennes insatser. Vi har även föreslagit att
12 miljoner kronor ska avsättas i en särskild satsning på denna målgrupp.

Resursenheterna är ett sätt att ge bättre stöd till denna målgrupp, men föreliggande
ärende illustrerar hur man famlar för att nå rätt effekt och stöd till huvudmännen. Vi
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anser att hela modellen för resurstilldelning bör ses över för bättre kontinuitet och
träffsäkerhet.
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§ 88

Revidering av Delegat ions- och arbetsordning

UBN-2022-05424

Beslut

Utbildningsnämnden beslutar

1. att fastställa reviderad delegations- och arbetsordning för
utbildningsnämnden enligt förvaltningens förslag.

Sammanfattning

Delegationsförteckningen föreslås reviderasi syfte att harmonisera med ändringar som
har gjorts i kommunstyrelsens senast beslutade delegationsordning. Det medför både
uppdateringar av befintliga ärenden och införande av nya punkter i
utbildningsnämndens delegationsordning och arbetsordning. Vidare har
förtydliganden och tillägg gjorts för att säkerställa rätt delegation från nämnden.
Delegationspunkter avseende covid-19 har tagits bort på grund av att lagstiftningen
har upphört att gälla.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 2 september 2022
Bilaga, Förslag till reviderad delegations-och arbetsordning för
utbildningsnämnden
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§ 89

Inriktning för lokalplanering inom
gymnasieskola

UBN-2022-05694

Beslut

Utbildningsnämnden beslutar

1. att ge förvaltningen i uppdrag att fortsätta utreda förutsättningarna för en
avveckling av Ekeby som lokalisering för gymnasieutbildning, samt

2. att utredning av placering för restaurang- och livsmedelsprogrammet samt
Fyrisskolans gymnasiesärskola tas upp i samband med kommande
lokalförsörjningsplan.

Sammanfattning

I aktuell lokalförsörjningsplan för pedagogiska lokaler anges följande aktivitet för 2022:
”Fortsatt översyn av gymnasieskolorna utifrån förväntat elevantal över tid,
programutbud och effektivitet, särskilt gällande Uppsala kommuns yrkesgymnasier.”
Vid Uppsala Yrkesgymnasium Ekeby (Ekebygymnasiet) bedrivs följande utbildningar:

-Hotell- och turismprogrammet (HT)
-Restaurang- och livsmedelsprogrammet (RL)
- Introduktionsprogram (IM)
-Lärlingsutbildningar för HT, RL, Barn och fritid (BF), Försäljning och service (FS),
Fordon och transport (FT), Bygg och anläggning (BA)

Utbildningarna är lokaliserade i tidigare industrilokaler som ej är tillfredsställande.
Lokalerna är slitna och har dålig funktionalitet. Vidare är lokalerna anpassade efter en
tre gånger så hög elevvolym jämfört med vad som idag är aktuell inom RL. Nedan
redovisas hur lokalerna nu disponeras och vilka avtalstider som gäller.

Hus A (kontrakt löper ut 231231). Huvudbyggnad där alla undervisningssalar
för RL finns, plus omklädningsrum, butik, lager, teorisalar, kansli, skolledning,
bibliotek etc. Lokalen nyttjas av samtliga utbildningar.
Hus F (kontrakt löper ut 240930). Teorisalar samt personalrum.
Hus F (kontrakt löper ut 241231). Teorisalar, arbetsrum samt lunchrum för all
personal på skolan.
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Hus F (kontrakt löper ut 230630). Tillfällig inhyrning av studio för
specialpedagogisk verksamhet inom IM samt arbetsrum.

Om RL ska vara kvar i befintliga lokaler behöver dessa byggas om.Med anledning av
ovanstående läge har en genomlysning ägt rum.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 5 september 2022

Särskilda yttranden

Jonas Segersam (KD), Olle Romlin (C) och Anna Johansson (C) anmäler särskilt
yttrande:

Vi har genom initiativoch yrkanden försökt få till en tydlig satsning på ett nytt
Uppsala tekniska gymnasium i Fyrisskolans gamla lokaler. Det kräver en samling av
teknikprogrammet och en särskild satsning för att göra utbildningen attraktiv.

Det är viktigt att ha detta i åtanke under lokalförsörjningsarbetet, och att även
försöka hitta andra lokaler för Sverkerskolan än att den ska behöva vara
samlokaliserad med en gymnasieskola (och gymnasiesär). Uppsala kommun
behöver definitivt en bättre och mer långsiktigt hållbar lokalplanering.

Hanna Victoria Mörck (V) anmäler särskilt yttrande:

Det vore bra för nämnden att kunna jämföra lokalhyror med vad en flytt kostar i sig.
Det rör sig då om både kostnader för själva flytten, förlorad arbetstid och kostnaden
för att anpassa lokaler. När det görs en rockad av verksamheter så måste ju även
flytten för Anpassat gymnasium (särskolans gymnasium) tas med.

Att göra en flytt från en lokal som är för stor för verksamheten och kräver
renoveringar är rimligt. Men det är olyckligt att ett gymnasium som har en
integrerad och bra fungerande verksamhet riskerar att slås sönder när det ska
integreras i andra skolor. Vi ser positivt på att det finns yrkesgymnasium-program
och högskoleförberedande program på samma skolor. Samtidigt så är just
Fyrisskolan drabbad av en mängd strukturförändringar och ombyggnationer under
lång tid. Det är därmed lite olyckligt att just Fyrisskolan ska få ytterligare en omgång
av ombyggnationer.
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§ 90

Svar på mot ion om utbildning inom
hedersfört ryck från Lisen Burmeister (SD)

UBN-2022-03974

Beslut

Utbildningsnämnden föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.

Sammanfattning

Lisen Burmeister (SD) föreslår i en motion väckt 28 februari 2022
att anställda inom kommunen som möter barn får en grundläggande
utbildning om hedersförtryck,
att anställda inom skola och förskoleverksamhet regelbundet får
vidareutbildning och föreläsningar om tecken och varningssignaler att vara
uppmärksam på vad gäller hedersförtryck,
att Uppsalakommun genomför en riktad informationskampanj i samtliga
grundskolor och gymnasieskolor om hedersförtryck,
att information om hedersförtryck löpande ska finnas tillgängligt på skolor så
att unga kan se ifall de själva utsätts för oacceptabla krav från familj/släkt,
samt
att Uppsala kommun efter genomförd informationskampanj gör en anonym
undersökning bland eleverna för att kartlägga hur många det är som lever
under hedersförtryck.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 12 maj 2022
Bilaga, Motion om utbildning inom hedersförtryck från Lisen Burmeister (SD)
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Utbildningsnämnden Datum:
Protokoll 2022-09-29

Protokollet är justerat elektroniskt.
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet.

Utdragsbestyrkande

§ 91

Svar på mot ion om grat is körkort t ill elever på
kommunala gymnasiet och vuxenutbildning
från Therese Rhann (-)

UBN-2022-05292

Beslut

Utbildningsnämnden föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att avslå motionen.

Sammanfattning

Therese Rhann (-) föreslår i en motion väckt 28 februari 2022

att Uppsala kommun erbjuder alla elever inom kommunala gymnasium och
kommunal vuxenutbildning att kostnadsfritt ta körkort på skoltid, samt
att Uppsala kommun anställer trafikskollärare som kan utbilda elever på
kommunala gymnasier och vuxenutbildningen.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 9 juni 2022
Bilaga, Motion om gratis körkort till elever på kommunala gymnasiet och
vuxenutbildning från Therese Rhann (-)

Särskilt yttrande

Hanna Victoria Mörck (V) anmäler särskilt yttrande:

Motionärens förslag kan vara budgetpåverkande och bör därför ingå i ordinarie
budgetbehandling.

Det finns möjligheter till att införa en valfri kurs och att börja i liten skala för att se
hur intresset och behovet för denna kurs ser ut bland eleverna. Tierps kommun har
haft denna kurs.
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Utbildningsnämnden Datum:
Protokoll 2022-09-29

Protokollet är justerat elektroniskt.
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet.

Utdragsbestyrkande

§ 92

Svar på init iat iv om finansiering av radikal
islamism genom skolpengen

UBN-2022-03995

Beslut

Utbildningsnämnden beslutar

1. att avslå initiativet mot bakgrund av föredragningen i ärendet.

Sammanfattning

Vid nämndens sammanträde den 2 juni 2022 lämnade Sverigedemokraterna i
utbildningsnämnden ett initiativ gällande finansiering av radikal islamism genom
skolpengen med följande förslag:

- att utbildningsdirektören ges i uppdrag att utreda hur vanligt förekommande
islamistisk indoktrinering är på muslimska friskolor i kommunen, om möjligt i
samråd med säkerhetspolisen eller andra för uppdraget relevanta
myndigheter.

- att utbildningsdirektören ges i uppdrag att utreda på vilka sätt och i vilken
omfattning kommunen genom skolpengen som går till muslimska friskolor
finansierar organisationer med kopplingar till islamism och terrorism.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 2 september 2022
Bilaga, Nämndinitiativ den 2 juni 2022 från Sverigedemokraterna om
finansiering av radikal islamism genom skolpengen
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Utbildningsnämnden Datum:
Protokoll 2022-09-29

Protokollet är justerat elektroniskt.
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet.

Utdragsbestyrkande

§ 93

Svar på init iat iv från Moderaterna,
Kristdemokraterna och Centern - Dags att
införa centralrättade prov i Uppsalas skolor!

UBN-2022-03005

Beslut

Utbildningsnämnden beslutar

1. att ge förvaltningen i uppdrag att utreda juridiska, ekonomiska och
organisatoriska förutsättningar och konsekvenser av ett beslut om att införa
central rättning i Uppsala kommun.

Sammanfattning

Christopher Lagerqvist (M), Olle Romlin (C)och Jonas Segersam (KD), har lämnat ett
nämndinitiativ med följande förslag:

Vi vill på nytt pröva frågan om centralrättade prov och uppmanar Utbildningsnämnden
besluta: att införa centralrättade prov i Uppsala senast våren 2023.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 30 maj 2022
Bilaga, Initiativärende den 5 maj 2022 från M, C och KD om centralrättade prov
i Uppsalas skolor

Yrkanden

Jonas Segersam (KD), Olle Romlin (C) och Anna Johansson (C) yrkar att förslag till
beslut kompletteras med följande:

…i syfte att införa central rättning våren 2023 i matematik.

Jennie Claesson (L) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till beslut och avslag till
Jonas Segersams (KD) mer fleras tilläggsyrkande.

Hanna Victoria Mörck (V) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till beslut.
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Utbildningsnämnden Datum:
Protokoll 2022-09-29

Protokollet är justerat elektroniskt.
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet.

Utdragsbestyrkande

Beslutsgång

Ordföranden ställer först Jonas Segersams (KD) med fleras tilläggsyrkande mot avslag
och finner att utbildningsnämnden avslår detsamma.

Ordföranden ställer därefter arbetsutskottets förslag till beslut mot avslag och finner
att utbildningsnämnden bifaller detsamma.

Reservat ion

Jonas Segersam (KD), Olle Romlin (C) och Anna Johansson (C) anmäler reservation
enligt följande:

Det har länge funnits en ambition att införa centralrättade prov. Skolverket är dock
inte snabba och det går trögt på nationell nivå. Det finns dock inget som hindrar en
enskild kommunal huvudman att införa denna modell, och vi anser det angeläget
att Uppsala kommun kan komma i gång med detta arbetssätt så snart som möjligt.
Matematik är ett lämpligt ämne att börja med.

Uppsala-Alliansen yrkade därför på att förslaget skulle ha kompletterats med
tillägget ”… i syfte att införa central rättning våren 2023 i matematik.”

Särskilt yttrande

Hanna Victoria Mörck (V) anmäler särskilt yttrande:

Vänsterpartiet är försiktigt positiva till förslaget och röstar bifall. Fördelarna med
centralt rättade prov är att arbetsbelastningen på ordinarie lärare går ner och gör det
möjligt för lärare med nationella prov i sina ämnen, att göra ett bra arbete.

Det finns dock farhågor. Skolverket utreder frågan och kan komma att införa centralt
rättade prov framöver. Om Uppsala då utreder och bygger upp en egen enhet för prov
för att sedan göra om arbetet om beslut om nationellt centralt rättade prov kommer,
så kan det bli onödiga pengar i sjön.

Det finns även kritik mot centralt rättade prov i sig. En del lärare ser det som
fortbildning att genomföra rättningen och lära sig om bedömning gemensamt. Det
finns också farhågor i att hitta personal som kan utföra den centrala rättningen. Om
dessa ska göra arbetet på sin fritid, eller om lärare ska rekryteras till verksamheten och
därmed konkurrera om de lärare som, idag är allt för få, i skolor, så kommer vi att få en
mer alarmerande lärarbrist. Det är därför viktigt att säkerställa att skolans kvalitet inte
försämras om förslaget om centralt rättade prov ska genomföras.
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Utbildningsnämnden Datum:
Protokoll 2022-09-29

Protokollet är justerat elektroniskt.
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet.

Utdragsbestyrkande

§ 94

Fyllnadsval t ill Uppsala kommuns
funktionsrät tsråd

Beslut

Utbildningsnämnden beslutar

1. att utse till Viktoria Lautmann (KD) till representant i Uppsala kommuns
funktionsrättsråd.

Sammanfattning

Alexander Palm (KD) entledigades från uppdraget som ersättare i utbildningsnämnden
den 30 maj 2022. Utbildningsnämnden behöver nu ersätta Alexander Palm (KD) som
representant i Uppsala kommuns funktionsrättsråd.
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Utbildningsnämnden Datum:
Protokoll 2022-09-29

Protokollet är justerat elektroniskt.
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet.

Utdragsbestyrkande

§ 95

Informationsärenden

Beslut

Utbildningsnämnden beslutar

1. att lägga informationen till handlingarna.

Sammanfattning

Aktuella statsbidrag

Slutrapport om satsning för nyanländas lärande

Elevfrånvaro och uteblivna elever efter lov

Rapport om skolklagomål och ärenden om kränkande behandling

Övriga kostnader

HSVO prioriteringar inför 2023

Östra Stenhagen

Artiklarna i UNT kring grundskolans resurser vecka 36
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Utbildningsnämnden Datum:
Protokoll 2022-09-29

Protokollet är justerat elektroniskt.
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet.

Utdragsbestyrkande

§ 96

Delegat ionsbeslut anmälda vid nämnden

Beslut

Utbildningsnämnden beslutar

1. att lägga förteckning över delegationsbeslut anmälda vid nämnden den 29
september 2022till protokollet.

Sammanfattning

Förskola
-Plats i förskoleverksamhet och Pedagogisk omsorg enligt 8 kap 3-7 §§ samt enligt 25
kap 2 § skollagen, 7.4.4
-Plats i fritidshem och pedagogisk omsorg enligt 14 kap 3-8 §§ samt enligt 25 kap 2 §,
7.4.4

Skolskjuts
-Ej berättigade skolskjuts/elevresa enligt reglemente, 4.12, 4.13, 5.16
-Skolkort med befintlig linjetrafik enligt reglemente, 4.13
-Skolskjuts GR enligt reglemente, Beslut elevresor GY mellan bostad och skola, 4.12,
5.16
-Delavslag skolskjuts. Ej berättigade skolskjuts/elevresa enligt reglemente med
skoltaxi, 4.12, 4.13
-Resesersättning (elevresa) GY mellan bostad och skola, 5.16

Övriga
-Delegationsförteckning UBN för perioden 20 juni 2022–22 september 2022
-Tillsyn förskolor september 2022
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Utbildningsnämnden Datum:
Protokoll 2022-09-29

Protokollet är justerat elektroniskt.
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet.

Utdragsbestyrkande

§ 97

Anmälningsärenden vid nämnden

Beslut

Utbildningsnämnden beslutar

1. att lägga förteckning över anmälningsärenden anmälda vid nämnden den 29
september 2022 till protokollet.

Sammanfattning

- Beslut JO Riksdagens ombudsmän, Avbruten intervju, 2022-06-21
-Beslut Högsta förvaltningsdomstolen, Laglighetsprövning enligt kommunallagen,
2022-06-21
-Dom Förvaltningsrätten i Uppsala, laglighetsprövning enligt kommunallagen, 2022-
06-29
-Dom Förvaltningsrätten i Uppsala, laglighetsprövning enligt kommunallagen, 2022-
08-11
-Dom Förvaltningsrätten i Uppsala, laglighetsprövning enligt kommunallagen, 2022-
08-16
-Dom Förvaltningsrätten i Uppsala, laglighetsprövning enligt kommunallagen, 2022-
08-29
-Beslut Skolinspektionen, Ansökan om godkännande som huvudman Vittraskolorna
AB, 2022-08-31
-Beslut Skolinspektionen, Ansökan om godkännande som huvudman Ulno AB, 2022-
09-14
-Beslut Skolinspektionen, Ansökan om godkännande som huvudman DBGY Juvelen
AB, 2022-09-15
-Beslut Skolväsendets överklagandenämnd, 2022-08-02
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